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                                                                                Záznam  

                      zo zasadnutia Komisie školstva pri MsZ, 26. 11. 2024, MsÚ Spišská Nová Ves  

  

Prítomní:  
1. Mgr. Jozef Kačenga, predseda komisie školstva 

2. Ing. Vladimír Jančík 

3. RNDr. Ladislav Ruttkay 

4. Mgr. Mariana Kacvinská, Dis. art.   

5. Mgr. Judita Iľašová 

6. Mgr. Júlia Čurillová, garant za školstvo 

7. Ing. Jozef Gonda, viceprimátor mesta 

8. JUDr. Radka Romaňáková, riaditeľka, Správa školských zariadení 

9. Ing. Eva Štubňová, zapisovateľka 

 

Neprítomní: 

1. Ing. Mária Hvizdošová   

2. Mgr. Jana Marcinčinová 

3. Mgr. Miriam Nevyjelová 

 

Miesto zasadnutia: malá zasadacia miestnosť  MsÚ Spišská Nová Ves 

 

Program: 

1. Úvod 

2. Optimalizácia školských jedálni pri MŠ, JUDr. Radka Romaňáková 

3. Rôzne 

4. Záver 

 
K bodu 1 : 

Prítomných privítal predseda Komisie školstva Mgr. Jozef Kačenga.  

K bodu 2 : 

JUDr. Radka Romaňáková oboznámila komisiu školstva so svojim návrhom na optimalizáciu školských jedální pri materských 

školách:  

V súčasnosti je v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta 13 materských škôl, 12 školských jedální , 1 výdajná školská jedáleň (pri MŠ, 

I. Krasku 3, kde sa donáša strava zo ŠJ, pri MŠ, J. Hanulu 6). Prácu vedúcej školskej jedálne vykonáva 8 vedúcich ŠJ, niektoré 

vedúce ŠJ riadia 2 dve menšie zariadenia.  

V ŠJ pri MŠ stravujeme aj cudzie MŠ:  

- ŠJ pri MŠ, J Hanulu 6, pripravuje stravu (desiata, obed, olovrant) pre MŠ, Lieskovany  pre 16 detí, 

- ŠJ pri MŠ, Gorazdova 28, pripravuje stravu (desiata, obed, olovrant) pre evanjelickú MŠ – pre  51 stravníkov a pre súkromnú 

MŠ, Alžbetka pripravuje stravu (desiata, obed, olovrant) pre 23 stravníkov. Za pripravenú stravu sa účtuje na základe zmluvy 

réžia 3,20 €/deň, pričom réžia pre stravníkov našich MŠ je 2,20 €/deň. Príspevok rodiča na réžiu je 0,50 €/deň. 

Navrhovanými optimalizačnými opatreniami je príprava stravy pre materské školy v školských stravovacích zariadeniach 2 

základných škôl nasledovne: 

V ŠJ pri ZŠ, Komenského 2 by sa pripravovala strava  (desiata, obed, olovrant) pre: 

- MŠ, Komenského 25, MŠ, Tehelná 20 a MŠ, S. Tomášika spolu pre 250 stravníkov,  

V ŠJ pri ZŠ, Lipová 13 by sa pripravovala strava pre MŠ, Lipová 21 pre 169 stravníkov. 

Takto by sa ušetrili mzdové náklady: 

- 3 vedúce ŠJ  

- 2 kuchárky 

- 5 pomocných pracovníkov v prevádzke, spolu cca 182 809 €. 

Treba však počítať s vyplatením odchodného týmto pracovníkom. ŠJ pri ZŠ by prijala 3 zamestnancov do školského 

stravovacieho zariadenia, ktorých mzdy by predstavovali cca 40 722 €, na stravníkov z MŠ (250 stravníkov, z toho 211 detí)  bude 

príjem z podielových daní 52 038 €. 

ŠJ pri ZŠ, Lipová 13, by prijala 2 zamestnancov, ich mzdy by predstavovali 28 375 €, pre 169 stravníkov je príjem z podielových 

daní 34 281 €. 

Prepravu jedál bude zabezpečovať Mepos.  

Výdaj jedál v MŠ (desiata, obed, olovrant) bude zabezpečovaný pracovníkmi danej MŠ. 

V súvislosti s týmito zmenami je ale potrebné brať do úvahy aj zmeny v rámci vyradzovania ŠJ pri MŠ zo siete, čo je časovo 

náročnejší proces. 

 

Ďalším opatrením na optimalizáciu je návrh paušálneho príspevku rodičov na  réžiu sume 10 – 15 € /mesiac, bez ohľadu na počet 

odstravovaných dní v mesiaci. V súčasnosti prispievajú rodičia na režijné náklady 0,50 €/ na odstravovaný deň, pri 20 

odstravovaných dňoch to predstavuje 10 eur/dieťa/mesiac. Pri paušálnej mesačnej platbe budeme mať príspevok na réžiu od 

rodičov vo fixnej sume bez ohľadu na počet odstravovaných dní dieťaťa. 
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Ing. Eva Štubňová, odborný zamestnanec (metodik) pre školské stravovanie sa vyjadrila, že 2 kuchárky vyčlenené na výdaj stravy 

pre MŠ, Komenského nebudú schopné vydať stravu (desiata, obed, olovrant) pre 5 oddelení MŠ, poupratovať, poumývať riad 

a prepravné nádoby tak, aby deti mali vydané jedlo v požadovanom čase a v požadovanej teplote. Musí sa zabezpečiť, aby teplota 

prepravovaných hotových pokrmov neklesla počas ich prepravy až do času výdaja pod 65°C. Jedlo sa nesmie prihrievať. 

(Vyhláška 533/2007 Z.z. Ministerstva zdravotníctva SR, o podrobnostiach o požiadavkách na zariadenia spoločného stravovania). 

Strava sa bude roznášať 3x – desiata, obed, olovrant. 

Takisto 1 kuchárka nestihne vydať stravu pre MŠ, Tehelná a MŠ, S. Tomášika. 

K vareniu obeda v ZŠ, Komenského sa 3 kuchárky prijaté na tento účel ani nedostanú, budú sa venovať len výdaju, takže škola 

bude variť pre MŠ, ale 3 kuchárky, o ktoré by sa im navýšil stav, budú pripravovať desiate a olovranty, zabezpečovať rozvoz 

a výdaj, pri varení obeda nebudú v ŠJ pri ZŠ, Komenského. 

Aké budú náklady na rozvoz stravy? 

V ŠJ pri ZŠ, Komenského sa bude musieť pristúpiť k stavebným úpravám kuchyne, pretože keď pribudne cca 250 stravníkov, 

dostaneme sa do počtu podávaných jedál nad 300 stravníkov, kde podľa Vyhlášky 533/2007 Z.z. Ministerstva zdravotníctva SR, 

o podrobnostiach o požiadavkách na zariadenia spoločného stravovania, budú musieť byť pracovné úseky stavebne oddelené 

(teraz sú oddelené prevádzkovo, pre jedáleň do 300 stravníkov), navyše pribudne úsek na prípravu studenej kuchyne (desiaty, 

olovranty). 

Mgr. Júlia Čurillová sa vyjadrila, že optimalizácia asi nebude môcť prebehnúť „len na skúšku“, pretože školské jedálne 

v škôlkach, kde sa nebude variť, by sa museli vyradiť zo siete škôl a školských zariadení SR a museli zaradiť ako výdajné školské 

jedálne, čo môže byť dlhodobý proces, a keď sa ukáže, že optimalizáciou sme neušetrili alebo ušetrili nedostatočne, už nebude 

také ľahké ich nanovo zriadiť ako školské jedálne, lebo budú musieť zodpovedať novým, prísnejším kritériám, ako tie pôvodné, 

existujúce. Šetríme tam, kde by sme nemali, na zdraví malých detí. 

Ing. Jozef Gonda sa vyjadril, že sme robili všetko preto, aby sme školské stravovanie v súčasnej podobe udržali, ale tento stav už 

nevieme ďalej financovať. Nesúhlasí s názorom, že budeme šetriť na úkor zdravia detí. Musíme hľadať riešenie ako optimalizovať 

jedálne. 

Ing. Jozef Kačenga uviedol, že sa uvažuje o 4 kuchyniach pri MŠ, ktoré sa presunú do kuchýň ZŠ, aby kuchyne pri MŠ nevarili 

pre MŠ. Keby kuchyne pri MŠ v ktorých je voľná kapacita varili pre MŠ, vyhli by sme sa niektorým komplikáciám. 

Mgr. Júlia Čurillová povedala, že v ŠJ pri ZŠ nemáme až také veľké voľné kapacity – v ŠJ pri ZŠ, Komenského pre 250 

stravníkov a v ŠJ pri ZŠ, Lipová pre 169 stravníkov. Súhlasí, že je potrebné urobiť racionalizačné opatrenia, prikláňa sa však 

k názoru riešiť mesačný poplatok za režijné náklady bez ohľadu na odobraté jedlo, prípadne spresniť logistiku navrhovanej 

zmeny. 

 

Prevádzka  
 

Plánovaná 
kapacita 
kuchyne 

Počet 

stravníkov 

– žiaci, r. 

2024  
 

Počet 

stravníkov  

 - dospelí, r. 
2024 

Počet 

stravníkov 

spolu  
 

ZŠ Hutnícka, Sp. Nová Ves  500 292 63 355 

ZŠ Komenského, Sp. Nová Ves  500 309 69 378 

ZŠ Ing. O. Kožucha, Sp. Nová Ves  500 589 68 657 

ZŠ Levočská, Sp. Nová Ves  320 405 80 485 

ZŠ Lipová, Sp. Nová Ves  420 319 80 399 

ZŠ Nad Medzou, Sp. Nová Ves  500 485 72 557 

ZŠ Z. Nejedlého, Sp. Nová Ves 426 414 53 467 
 

Prevádzka Plánovaná 
kapacita 
kuchyne 

Počet 
stravníkov 
–deti, r. 
2024 

Počet 

stravníkov  

 - dospelí, r. 
2024 

Počet 
stravníkov 
spolu 

MŠ Gorazdova, Sp. Nová Ves ** 80 63 16 79 

MŠ J. Hanulu, Sp. Nová Ves *  120 99 26 125 

MŠ Jilemnického, Sp. Nová Ves  180 81 26 107 

MŠ Komenského, Sp. Nová Ves  90 92 22 114 

MŠ Lipová, Sp. Nová Ves  150 134 21 155 

MŠ Nejedlého, Sp. Nová Ves  155 102 20 122 

MŠ Tehelná, Sp. Nová Ves  50 60 13 73 

MŠ Slovenská, Sp. Nová Ves  80 63 13 76 

MŠ E. M. Šoltésovej, Sp. Nová Ves  75 58 14 72 

MŠ Stolárska, Sp. Nová Ves  320 183 42 225 

MŠ S. Tomášika, Sp. Nová Ves  60 48 11 59 

MŠ Rybničná, Sp. Nová Ves  40 31 7 38 
*MŠ Hanulova varí pre MŠ I. Krasku a MŠ Lieskovany 

**MŠ Gorazdova varí pre  Evanjelickú MŠ  a Súkromnú MŠ Alžbetka 
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JUDr. Radka Romaňáková uviedla, že ŠJ pri MŠ, Gorazdova ul. by sa mohlo variť aj pre niektorú inú škôlku, napríklad pre MŠ, 

Slovenská, ale museli by odísť cudzí stravníci (od iných zriaďovateľov), pre ktorých v súčasnosti varíme (Evanjelická MŠ, 

Súkromná MŠ Alžbetka). 

RNDr. Ladislav Ruttkay sa vyjadril, že MŠ, Komenského by varila pre seba aj pre MŠ, Tehelná a MŠ, S. Tomášika. 

MŠ nech varí pre MŠ. 

Mgr. Jozef Kačenga si stále myslí, že MŠ by malo variť pre MŠ. 

Mgr. Júlia Čurillová, Mgr. Jozef Kačenga sa vyjadrili, že budeme mať časom problém s nepedagogickými zamestnancami, najmä 

v ŠJ, podobne ako už teraz majú na západnom Slovensku, pretože títo zamestnanci pracujú len za minimálne mzdy... 

Mgr. Jozef Kačenga sa prítomných členov opýtal, či odporúčajú, alebo neodporúčajú návrh optimalizácie ŠJ JUDr. Romaňákovej. 

JUDr. Radka Romaňáková uviedla, že tento návrh nejde 5.12.2024 do MsZ, máme ešte čas nájsť optimálne riešenie, aby sme našli 

riešenie, venovať sa treba aj navýšeniu príspevku rodiča na režijné náklady ŠJ. Navrhuje mesačnú paušálnu platbu, namiesto 

dennej. 

K bodu 3 : 

Mgr. Júlia Čurillová predložila komisii školstva nové Všeobecne záväzné nariadenie č.  5/2024, ktorým sa určuje miesto a čas 

zápisu dieťaťa na plnenie povinnej školskej dochádzky v základných školách, ktorých zriaďovateľom je Mesto Spišská Nová Ves 

a dôvodovú správu. Toto bude predložené na najbližšom zasadnutí MsZ v decembri. K pôvodnému VZN č.5/2015, ktorým sa 

určovalo miesto a čas zápisu dieťaťa na plnenie povinnej školskej dochádzky v základných školách, ktorých zriaďovateľom je 

Mesto Spišská Nová Ves, bol doručený protest prokurátora k obsahovej časti príslušného VZN. 

Podobne informovala, že protest prokurátora bol doručený aj k VZN č. 6/2022 o určení výšky príspevkov v školách a školských 

zariadeniach. Zmena tohto VZN nebude predmetom rokovania MsZ v decembri, ale až v budúcom roku (predpokladaný termín 

február 2025), nakoľko tento protest bol doručený neskôr a nestihli by sa dodržať zákonné lehoty na jeho pripomienkovanie 

a zverejnenie.  

 

 

K bodu 4 : 

Mgr. Jozef Kačenga  poďakoval za účasť a ukončil zasadnutie KŠ.  

 
 

 

 

 

 

                                       Mgr. Jozef Kačenga, v. r. 

                       predseda Komisie školstva 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapísala: Ing. Eva Štubňová, 26. 11. 2024 


